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Redakční 
dovolená
26. 6.–4. 7.
7. 8.–5. 8.

Přijmeme nové montážníky
a pracovníky do výroby

Náplň práce: příprava a svařování nerezových 
konstrukcí a montáž produktu na místě realizace

Nabízíme: práce na výrobě luxusních wellness 
produktů, zázemí prosperující české společnosti, 
přátelský kolektiv, atraktivní platové ohodnocení 
a benefity: bonusy a prémie, stravné, až 25 dní 

dovolené, příspěvky na dětské tábory a řadu dalších

Místo výkonu práce: Vrchotovy Janovice

Kontaktujte nás na tel. čísle +420 705 100 997
nebo na emailu: nabor@imaginox.cz

JESENICE Při zahradní party 
byli v pátek 21. června slav-
nostně vyřazeni žáci deváté-
ho ročníku místní základní 
školy. Již před začátkem 
programu všichni sledovali 
oblohu a mnozí i meteorada-
ry na svých mobilních tele-
fonech. Předpověď počasí 
totiž nebyla úplně příznivá.

Program začal v 16 ho-
din vystoupeními, které si 

SEDLČANY Místní lékařka 
Andrea Chromcová přišla 
s návrhem na vytvoření 
veřejného griloviště na Mr-
skošovně v Luční ulici, kde 
by bylo možné strávit volný 
čas a případně si připravit 
něco dobrého k snědku. Co 
ji na tuto myšlenku přivedlo? 

„Na Mrskošovnu chodím 

docela často. Nejednou jsem 

se tam zúčastnila se svými 

SEDLČANY  Sedlčanská 
sokolovna už po dlouhá 
léta nedoznala žádných 
změn ani zvenčí, ani ze-
vnitř. Stále slouží mnoha 
sportům, ale při vstupu 
do budovy je zřejmé, že 
ji zub času už značně na-
hlodal. Jsou v dohledu 
nějaké změny? Dočká se 

rekonstrukce, nebo zde 
snad budou vybudovány 
nové byty? Zeptali jsme 
se na to starosty města.

„Ano, sokolovna chátrá. 

Na základě usnesení rady 

města jsem nechal zpra-

covat myšlenku, jak by se 

tento prostor nechal využít,“ 
uvedl Ivan Janeček. „Jeden 

PETROVICE Místní tréninkové 
fotbalové hřiště v sobotu od-
poledne 22. června po roce 
opět přivítalo největší hvěz-
dy české rockové scény. 
Kapely Tři sestry, Alkehol, 
MZH a Doctor P.P. vystou-
pily pod nebem, které se 
po pátečních průtržích vy-
barvilo zase do modra. Tep-
lota byla příznivá a rockový 
večírek, největší kulturní 
událost roku v Petrovicích, 
mohl začít. Hlavní pódium 
svým vybavením v podstatě 
odpovídalo nejnáročnějším 
požadavkům světových kon-
certů. Od samého začátku 
vládla na rockovém večírku 
výborná nálada. 

První vystoupila forma-
ce Doctor P.P. „Čau Petro-

Kvalitní rock přilákal 
do Petrovic kolem 
tisícovky lidí

SEDLČANY Město Sedlčany 
v pátek 21. června ve spor-
tovním areálu na Mrskošov-
ně v Luční ulici uspořádalo 
třetí ročník nejenom zá-
bavné, ale i osvětové akce, 
nazvané Bezpečný den. 
K vidění byla mimořádná 
přehlídka techniky bezpeč-
nostních a dalších složek. 
Návštěvníci areálu viděli 
dynamické ukázky vojen-
ské policie, Městské policie 
hlavního města Prahy, Věz-
nice Příbram a celní správy. 

Při Bezpečném dni 
přišlo na Mrskošovnu 
už dopoledne kolem 
třinácti set dětí

Sedlčanská sokolovna 
chátrá. Dočká se budova 
rekonstrukce?

šikovný sedlčanský inženýr, 

kterému se povedl krásný 

projekt na Ostravsku a do-

stal za něj cenu architektury, 

navrhl přestavbu sokolovny 

na bytový dům. Tento pro-

stor velice dobře zná. Milan 

Šraml se svým projektem 

získal cenu Stavba roku 

Občané města rozhodli 
o osudu griloviště 
na Mrskošovně

dcerami narozeninových 

oslav. Dětské oslavy jsou tam 

každou chvíli, ale když se 

posadí děti, rodiče postávají 

kolem. A pokud se sejde více 

lidí, to aby si přinesli židle,“ 
říká doktorka a naráží tak 
na nedostatek míst k sezení 
v areálu. Ačkoli na Mrsko-
šovnu lidé vyráží za spor-
tovními aktivitami, mnoho 
z nich často využívá volného 
prostranství i k odpočinku, 
na pikniky a setkání s přáteli.

Andrea  Chromcová 
s myšlenkou na trvanlivé, 
funkční a zároveň estetické 
grilovací místo oslovila ně-
kolik společností a vybrala 

Nad deváťáky plakalo nebe
pro rodiče a další přítomné 
připravili žáci jednotlivých 
tříd prvního stupně. Na po-
myslném pódiu se obje-
vili šmoulové i piráti, žáci 
účastníky zavedli do růz-
ných koutů světa. Pak při-
šlo na řadu vystoupení dru-
žiny, do kterého už začaly 
stékat první proudy vody.

Po asi  půlhodinové 

vice! Dnes zahrajeme hned 

na dvou akcích. Jednak tady 

u vás v Petrovicích v rámci 

Tři sestry letní open air tour 

a pak pokračujeme do praž-

ské Uhříněvsi. Na vás jsme 

připravený, nic nám nechybí, 

pivo je tu dobrý, holky krásný. 

Pojďte si to s námi užít, dáme 

do toho všechno!“ hecoval 
zpěvák Petr Pečený publi-
kum. A šestičlenná kapela 
zvedla natěšené návštěvní-
ky, kteří si vzali zpěvákova 
slova k srdci. 

Střídající kapela Alkehol 
přebrala rozjařený dav lidí 
s nadšením. „Hej, hospodo 

nalejvej, hej, hej, hej, hej!“ 

Známá úvodní skladba za-
zněla ještě před zdravicí 

Ukázky první pomoci spo-
lečně se zájemci předvádě-
la záchranná služba.

Potlesk pro 
skupinu Vězeňské 
služby ČR

Zvlášť působivý byl 
na Bezpečném dni pro-
gram speciální eskortní 
skupiny Vězeňské služby 
České republiky Věznice 
Příbram, která v dusném 
dni v plné výstroji i výzbroji 
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KAMÝK NAD VLTAVOU Dva-
krát do roka se v obci kona-
jí tradiční sousedské trhy. 
V sobotu 22. června to bylo 
napínavé, kolik lidí po noč-
ních bouřkách přijde. Přes-
to se našli zájemci už půl 
hodiny před začátkem, tedy 
v půl osmé. 

Počasí už vcelku přá-
lo, jen chvílemi až jakoby 
provokativně zavál vítr. 
Od jednoho stanoviště od-
vál ceduli přímo do louže, 
naštěstí pohotově zaskočila 
předškolačka Viky, která po-
máhala rodičům u stánku se 
svíčkami. Maminka ji prozí-
ravě vybavila gumovkami, 
a tak se teď hodily. Vylovila 
písemnost a podala ji paní, 
která zatím držela kbelíček 
s řezanými květinami, aby 
v poryvu také neulétl. Další 
stánek zažil jinou pohromu 
– vítr skácel všechny stojany 

Sousedé ze 
Sedlčanska 
se opět sešli 
na kamýckém 
trhu

Pokračování na straně 2
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NEDRAHOVICE Na návsi se 
v sobotu 22. června kona-
ly oslavy 140 let existence 
SDH Nedrahovice. Po slav-
nostním nástupu jednotek 
došlo na uvítání hostů sta-
rostou sboru J. Procház-
kou, poděkování zaslouži-
lým členům SDH ze strany 
vedení sboru – R. Bečváře 

a L. Lachouta a projev sta-
rosty obce.

Od 13 hodin se účastní-
ci oslav sešli u mše svaté 
celebrované Jackem Stra-
chowskim, jejíž součástí 
bylo také posvěcení hasič-
ských stříkaček PS 8 a PS 
15. Po 15. hodině se otěží 
ujal Swing band z Tábora. 

Skvělé vystoupení více 
než 25členného souboru 
trumpet, pozounů, saxofo-
nů a dalších hudebních ná-
strojů umocnilo příjemnou 
a uvolněnou atmosféru 
akce a nadchlo přítomné.

Navazující ukázky ha-
sičských útoků, zábavních 
soutěží pro děti i dospělé 
a večerní zábava nemohly 
chybět. Příjemným zpes-
třením byl také skákací 
hrad, který propojoval na-
učný stánek fi rmy Eko-kom 
s možností zábavy pro děti.

Pořadatele opravdu pa-
rádní akce potěšila také 
hojná účast původních 
rodáků obce, kteří se 
v Nedrahovicích narodili 
a vyrůstali, nebo zde žijí 
po celý život. Právě oni 
byli jedněmi z nejpodstat-
nějších hostů celé akce.

Čestmír Sosnovec

Foto: František Vávra

z Obor, aby jako vždy tou-
to dobou potěšila zájemce 
svými skvělými kváskovými 
chleby.

I tak byla atmosféra dob-
rá, lidé si opět povídali – 
třeba Viktor Černohorský 
z Třeboně, který je ovšem 
bývalým Kamýčanem, vy-
právěl, jak v těchto místech 
býval pivovar a jak se z něj 
při přestavbě odvážela suť 
do takzvané prokopávky. 
A tam že v dětství nacházeli 
i různé džbány. 

Prodejci originálních sví-
ček z Kňovic vysvětlovali 
rozdíly mezi svíčkami tu-
zemskými a těmi z Asie. A že 
i doba hoření tomu odpoví-
dá. Ručně odlévají a řežou 
svíčky v mnoha barevných 
kombinacích a různých de-
signech. Vyrábějí je ze dvou 
druhů vosku. Z palmového, 
tam se po zchladnutí na po-
vrchu svíčky vytvoří kry-
stalická struktura. Povrch 
pak vypadá jako námraza 
na oknech. Na rozdíl od dru-
hého jimi používaného 

vosku jej nelze řezat. Druhý 
vosk je parafínový, ten se 
využívá nejvíce. Každá svíč-
ka je originál. Při pohledu 
na tyto výrobky každého 
musí napadnout, že zapálit 
něco takového jako je „pivo 
ve džbánku“ (svíčka k ne-
rozeznání od opravdového 
piva) či zmrzlinový pohár je 
skoro škoda.

O kus dál si děvčata dů-
chodového věku vyměňo-
vala recepty na bylinkové 
lektvary. A tak sousedský trh 
i přes zmíněné komplikace 
splnil další ze svých funkcí 
– aby se lidé potkávali a aby 
spolu mluvili. Další soused-
ské trhy budou v sobotu 7. 
září.               Hanka Synková

ZPRAVODAJSTVÍ

fi rmu CytiZEN. Ta svým 
ochotným přístupem, ale 
i cenově splňovala doktor-
činu představu a podmínky 

stanovené městem v rámci 
participativního rozpočtu – 
tedy i s limitem maximálních 
nákladů do 500 000 Kč. „Na-

vzdory splnění stanovených 

Občané města rozhodli o osudu 
griloviště na Mrskošovně

podmínek, prošel návrh radou 

města s odřenýma ušima,“ při-
znává Chromcová. Nakonec 
o něm rada nerozhodla a tuto 
zodpovědnost přenechala 

zastupitelstvu, které pozvalo 
3. června navrhovatelku pro-
jektu na své zasedání. Zde 
Chromcová odprezentovala 
poupravenou, a jak sama 

říká, osekanou verzi griloviš-
tě. „Finální podobu slunečnice 

už přijali zastupitelé lépe,“ do-
dává Chromcová.

Zastupitelstvo vyhlásilo 
veřejné hlasování. Sčítání 
hlasů o výstavbě grilovací-
ho místa bylo ukončeno 14. 
června. Nasbírat minimálně 
388 kladných hlasů se však 
doktorce nepodařilo. „Veřej-

né griloviště v našem okolí 

nikde nenajdete. Věřila jsem, 

že tento nápad lidé ocení,“ 
přemýšlí Chromcová, která 
neskrývá své zklamání z vý-
sledku. Nejenže podle ní hla-
sovalo málo lidí, ale ještě ti, 
kteří si tu práci s hlasováním 
dali, byli ve většině proti. 

Terezie Jelínková

2015. Myslím si, že je to do-

statečně fundovaný člověk, 

který má jasno, jak s kon-

krétním veřejným prostorem 

naložit. Někteří členové za-

stupitelstva ale mají předsta-

vu, že by v sokolovně mělo 

být zachováno sportoviště. 

Sedlčanská sokolovna chátrá. Dočká 
se budova rekonstrukce?

Budovu je možné zachrá-

nit, ale za tak vysokých fi -

nančních prostředků, že to 

nebude rentabilní. Rád bych 

se sokolovně věnoval syste-

maticky, mám k této budově 

vztah, protože mám rád sta-

ré věci. Renovuji starý auto-

mobil, věnuji se starým mo-

tocyklům a je mi líto, že se 

do budovy neinvestovalo už 

mnohem dříve, kdy se moh-

la opravit za přijatelnější pe-

níze. Je škoda, že se na její 

záchranu čekalo tak dlouho, 

a že se tomu v minulých le-

tech nikdo nevěnoval.“

David Myslikovjan

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1 s kořením, ale i to se podařilo 
vyřešit. Pak už vše bylo zalito 
sluncem – obrazně i doslova.

A tak si lidé v klidu mohli 
prohlížet korálkové náram-
ky, náušnice i jiné šperky 
od Dědinů, Hejnů a Walterů, 
rukodělné výrobky do ku-
chyně – různé dečky, přeho-
zy, košíčky, svícny, dekorace. 
Dále stojánky na svíčky, ale 
také sádrové odlitky, které si 
každý může omalovat podle 
svého, z tvůrčí dílny Blanky 
Kadečkové.

V nabídce byly sýry 
z mléka kozího i kravského, 
zrající i čerstvé z farmy z Hři-
měždic, hovězí maso z farmy 
z Kácině, sazeničky zeleniny 
i okrasných květin z Křepe-
nic i bylinky z Kamýka nad 
Vltavou. Největší tašky s ná-
kupem si návštěvníci nosili 
od dodávkového auta s ra-
nými bramborami, které vy-
pěstovali manželé Švagrovi 
z Nedrahovic.

Mnozí také snídali či sva-
čili přímo na trhu, kde ten-

tokrát byly k mání dortíky 
a drobné sladkosti a poctivá 
káva od mladičké cukrářky 
Andy Benešové z Mokřice, 
která občerstvení podávala 
ze speciálně upraveného ka-
ravanu.

Slané občerstvení pro do-
plnění sortimentu chutí zho-
tovily hlavní organizátorky 
– Veronika Váňová a Mirka 
Vodrážková. Tentokrát nabí-
zely dva druhy škvarkových 
pomazánek na domácím 
chlebu a také houstičky z pe-
kárny v Křepenicích. 

Jen škoda, že noční 
bouřka s kroupami zhatila 
plány dodavatele jahod ze 
Smetanovy Lhoty, a že úraz 
nohy znemožnil pekařce 

Sousedé ze Sedlčanska se 
opět sešli na kamýckém trhu

Dokončení ze strany 1

Hasičských oslav se zúčastnila 
spousta nedrahovických rodáků
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pauze, během které se 
z prostoru vyhrazeného 
pro akci stala jedna vel-
ká kaluž, nastoupili žáci 
druhého stupně se svý-
mi tanci. Publikum velmi 
pobavili sedmáci svým 
výběrem písní, které slý-
chali v jejich věku jejich 
rodiče. Deváťáci se pustili 
dokonce do Hříšného tan-
ce a vůbec jim nevadilo, 
že ve svých řadách nemají 
žádnou dívku. Své vystou-
pení dokončovali během 
další průtrže mračen.

Déšť se uklidnil opět asi 
po půlhodině, a tak mohlo 
dojít k okamžiku nejslav-
nostnějšímu, šerpování žáků 
devátého ročníku. Třídní uči-
telka Jana Novotná seznámi-
la přítomné s jejich budoucí 
cestou, starostové obcí Jese-
nice Milan Jiroušek a Ned-
rahovice Čestmír Sosnovec 
žáky dekorovali stuhou a ře-
ditel základní školy Lukáš 
Kolář jim předal pamětní list.

„S náročností učiva jste se 

vypořádávali každý po svém 

a já musím říci, že někteří 

velmi svéhlavě. Do další éry 

vašeho studia a života vám 

přeji hodně motivace, sil, 

pokory, úspěchu a hlavně 

zdraví,“ řekl směrem k od-
cházejícím žákům mimo jiné 
ředitel školy.

Třídní učitelka se 
začala zajímat 
o fotbal

„Jako třídní učitelka vás 

doprovázím od osmého roční-

ku. Přiznám se, že jsem měla 

velké obavy, když jsem se 

tuto novinu dozvěděla. A mé 

obavy se ukázaly oprávněné. 

Zažili jsme nejednu krušnou 

chvíli. Bylo to moje první tříd-

nictví a dostala jsem od vás 

pěknou lekci. Začala jsem sle-

dovat zápasy Sparty, Slavie 

i Liberce, abych věděla, jaké 

bude další den ve třídě klima. 

Vybavili jste mě zkušenostmi, 

obohatili vzpomínkami. Tato 

třída pro mě bude nezapo-

menutelná. Nejednou jste mi 

nadělali vrásky, ale mnoho-

krát jste mě dokázali roze-

smát,“ loučila se s chlapci 
Jana Novotná.

Pak se mikrofonu chopili 
sami absolventi. Jakub Teřl 
děkoval učitelkám, které 
je prováděly prvním stup-
něm. „Rovněž bychom rádi 

poděkovali řediteli Kolářovi 

za jeho vedení a za to, že 

nám poskytoval stabilní a in-

spirativní prostředí, kde jsme 

mohli rozvíjet své schopnosti 

a dovednosti. Velké díky patří 

také učitelce Novotné za její 

energii a nadšení, kterým nás 

vždy dokázala povzbudit 

a dodat nám odvahu čelit no-

vým výzvám,“ dodal.
Václav Cibulka pak při-

dal poděkování mířící k ro-
dičům: „Děkujeme za vaši 

neustálou podporu, lásku a tr-

pělivost, že jste nám ji posky-

tovali během našich školních 

let, i když jsme někdy byli ne-

snesitelní. Vaše povzbuzení 

a víra v nás je pro nás obrov-

skou oporou. Děkujeme vám 

všem, že jste nám pomohli 

dosáhnout důležitého milní-

ku v našich životech.“

Odešly také 
učitelky

Deváťáci ale nebyli jedi-
ní, kdo se v ten den s jese-
nickou školou loučil. Po 29 
letech odchází do důchodu 
učitelka prvního stupně Jana 
Nádvorníková, na mateřské 
povinnosti se již pomalu při-
pravují Kristýna Jiroutová 
a Lucie Čiháková, na jiné pů-
sobiště přechází vychovatel-
ka Marcela Dohnalová.

Zvlášť s Kristýnou Jirou-
tovou se přišli kromě ředi-
tele školy a obou starostů 
rozloučit také samotní žáci, 
její čtvrťáci. „Děkujeme, paní 

učitelko. Máme vás moc rádi. 

Budeme na vás hodně dlouho 

vzpomínat,“ sdělila před pu-
blikem do mikrofonu jedna 
z nich, Anna Písaříková.

Za žáky i rodiče pak děko-
vala také jedna z maminek, 
Iveta Skalická: „Paní učitelka 

Jiroutová nechala doma malé 

dítě, přišla do školy na plný 

úvazek a přišla pomoct, aby 

děti spolupracovaly, aby se 

do školy těšily. Její demokra-

tický přístup byl něco výjimeč-

ného. Ona jako učitelka je 

výjimečná.“ – „Prosím pana 

ředitele a učitelský sbor, děti 

i vás, rodiče. Udělejme ve ško-

le takovou atmosféru, aby se 

nám tito výjimeční učitelé vra-

celi. Ať máme školy na ma-

lých vsích a městech takové, 

které vždycky vynikají. To, 

že máme dobrý kolektiv, je 

polovička úspěchu všude,“ 

dodala.
Tímto okamžikem skonči-

la slavností část. Někteří pak 
party opustili a šli se domů 
usušit a zahřát, někteří zůsta-
li i mokří, jiní se domů došli 
převléknout a přezout do su-
chého a vrátili se zpět. Čekal 
je totiž večer plný hudby 
v podání DJ Fanda a soused-
ského popovídání.

Olga Trachtová 

Hadáčková

ZPRAVODAJSTVÍ

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

VLTAVA Přeprava plavidel 
je v provozu na vodním 
díle Slapy od 1. května 
do 30. září od 8 do 18 ho-
din v pondělí, středu, 
pátek, sobotu a v neděli. 
Plavidla do šířky 2,60 m, 
délky 8,50 m a do výtlaku 
3,5 t jsou přepravována 
na vleku za traktorem.

Na Orlíku je tomu 
podobně. Lodní výtah 
na vodním díle je v pro-
vozu ve stejném období 
a časovém režimu jako 
na Slapech, jen s tím rozdí-

lem, že od 11 do 12 hodin je 
přestávka. Lze zde přepra-
vovat plavidla do šířky 3 m, 
délky 10 m, ponoru 1,3 až 
1,4 m (v závislosti na hyd-
ro d y n a m i c k ý c h  p o d -
mínkách na VD Kamýk) 
a do výtlaku 6,6 t (6 t pla-
vidlo a 0,6 t posádka). Pla-
vidlo musí vždy stát plnou 
vahou na podlaze výtahu.

Převoz plavidel je možné 
rezervovat pomocí rezervač-
ního systému na internetu 
vždy jednotlivě pro každou 
loď.           Jana Motrincová

REGION  V  souvis los t i 
s výstrahou ČHMÚ před 
silnými bouřkami zasa-
hovali středočeští hasiči 
od pátečního odpoled-
ne do sobotního rána 
celkem u 75 padlých 
stromů. Šestkrát čerpali 
vodu. Zásadní události se 
ale Sedlčansku vyhnuly.

Jak  uvedla  t i sková 
mluvčí hasičů Tereza Sý-
kora Fliegerová: „Na Sedl-

čansku toho za poslední 

týden moc nebylo.“ V úte-
rý 18. června odstraňo-

vali padlý strom přes ko-
munikaci v katastru obce 
Dublovice. Ve čtvrtek 20. 
června asistovali ve Zbe-
razi u dopravní nehody 
osobního automobilu, kte-
rý skončil mimo vozovku.

V pátek 21. června byli 
hasiči přivoláni k požáru 
skládky o rozměru 20x20 
metrů. Požár se obešel 
beze škody. Týž den bylo 
třeba otevřít uzavřené 
prostory v ulici U Kultur-
ního domu v Sedlčanech. 
Uvnitř byl diabetik s po-

dezřením na nevolnost. 
Nakonec se vše obešlo 
bez zranění.

V sobotu 22. červ-
na byli hasiči přivoláni 
do Křečovic k odstraně-
ní padlého stromu před 
pozemní  komunikac i . 
„V neděli 23. června za-

sahovali hasiči v Kamýku 

nad Vltavou u nedoha-

šeného ohniště na kraji 

lesa,“ doplnila Tereza 
Sýkora Fliegerová.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Redakční 
dovolená

Letos je redakční 
dovolená rozdělena 
na dva samostatné 

týdenní úseky. 
Nevyjdeme 3. července 

a 14. srpna.
Termíny dovolené

26. 6.–4. 7.
7. 8.–15. 8.

Nad deváťáky plakalo nebe

Přeprava plavidel už 
jede na plné obrátky

Odčerpávání vody po bouřkách 
se regionu vyhnulo

Dokončení ze strany 1
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a s čepičkou, si odnášely 
na památku hlavně děti. 

Pyrotechnici 
v obležení dětí

Velkému zájmu na Bez-
pečném dni se hlavně 
u dětí těšila také skupina 
pyrotechniků, která všem 
zájemcům představila py-
rotechnický oblek, a také 
jim ukazovala, jaké výbu-
šniny v minulosti nalezla 
a musela je likvidovat. 

„Po zavolání na 158 jez-

díme k nálezům munice, 

abychom ji buď zničili pří-

mo na místě, nebo převezli 

k nám, kde ji ničíme hro-

madně,“ informoval nás ka-
pitán z celorepublikového 
útvaru, který spadá pod 
policejní prezidium. „V po-

slední době jsme například 

likvidovali leteckou pumu, 

která byla nalezena před 

dvěma týdny na Plzeňsku.“ 

K a p i t á n  o d p ov í d a l 
i na mnoho dotazů, a ně-
kolik zvlášť zajímavých 
mu položila učitelka 2. ZŠ 
Propojení Věra Hončíková, 
která se mimo jiné zeptala, 
jak likvidace munice probí-
há. „U nás je to tak, že mu-

síme vědět, na co saháme. 

Nemanipulujeme s předmě-

ty, u nichž předpokládáme, 

že bychom byli ohroženi my 

nebo naše okolí. V případě, 

že se najde munice, která 

je vysloveně nebezpečná 

při jakékoliv manipulaci, 

dá se zničit na místě bez 

jakýchkoliv doteků. Na její 

zničení máme techniku,“ 

zněla odpověď kapitána, 
u jehož stánku se za celý 
den vystřídalo několik sto-
vek dětí. 

Zvlášť se mezi nimi vyjí-
mali školáci ze sedlčanské 
1. ZŠ, kteří měli na hlavách 
zcela stejné kšiltovky s lo-

gem školy a se svým jmé-
nem. „Udělal nám je tatínek 

jedné naší žákyně. Kšiltovky 

jsou pro nás velmi důleži-

té, protože svítí do dálky, 

a my svoje žáky tak neztra-

tíme z dohledu,“ svěřila se 
s úsměvem učitelka Eliška 
Englová.

Slovo má hlavní 
organizátorka

Podruhé byla za město 
Sedlčany hlavní pořada-
telkou Bezpečného dne 
Lída Farová, která pracuje 
pro město jako manažer-
ka prevence kriminality 
a protidrogové prevence. 
Organizaci akce převzala 
po Červeném kříži a pořá-
dá ji především pro základ-
ní a mateřské školy. Lídy 
Farové jsme se zeptali:

Vidíte nějaký rozdíl 

mezi minulým a tímto 

ročníkem Bezpečného 

dne?

Letos je větší účast škol. 
Stejně jako vloni jsem zva-
la všechny sedlčanské, ale 
tentokrát se mi hlásilo více 
škol z okolních obcí. V do-
poledních hodinách už are-
ál navštívilo kolem třinácti 
set dětí, a přijíždějí i další 
školy, které se mi nenahlá-
sily.

Jak dlouho vaši akci 

připravujete?

Bezpečnostní složky 
a další aktéry jsem oslovo-
vala už na podzim. Do kon-
ce roku se mi obvykle ozý-
vají a v novém roce se jim 
ještě jednou připomínám. 
Už od ledna všechno po-
stupně dávám dohromady 
a vše nejintenzivněji začíná 

měsíc před zahájením akce.
Všiml jsem si triček 

s nápisem Bezpečný den, 

který nosí všichni pořa-

datelé. Kolik jich je?

Chtěla jsem, abych jako 
pořadatelka, a také dobro-
volníci, kteří mi pomáhají, 
byli vidět. Dospělí z Červe-
ného kříže jsou ve vstup-
ním stánku i na pohádko-
vé stezce a dobrovolníků 
z gymnázia je tady kolem 
dvaceti.

Co všechno dalšího 

v rámci svého povolání 

manažerky prevence kri-

minality a protidrogové 

prevence ještě děláte?

Organizuji společně se 
Studiem Dvojka festival 
volnočasových aktivit Vol-
nočasuj, který se letos ko-
nal v květnu, spolupracuji 
se sedlčanskými školami 
a snažím se jim doporučo-
vat preventivní programy. 
Například na gymnáziu byl 
nedávno program, nazva-
ný Anonymní alkoholici, 
kteří seznamovali studenty 
se svým životem. Ve ško-
le byli čtyři a vyprávěli 
o tom, jak začali, jak pili 
a brali drogy, jak se svo-
jí závislostí skončili a jak 
vypadal další jejich život, 
když začali abstinovat. 
Spolupracuji také se státní 
i s městskou policií a s kraj-
ským úřadem Středočes-
kého kraje. Setkáváme se 
jako manažeři z celého 
kraje, předáváme si zkuše-
nosti a tipy na různé akce 
nebo preventivní progra-
my. Jezdím také na různé 
konference. 

David Myslikovjan

ZPRAVODAJSTVÍ

V rámci Bezpečného dne se děti měly možnost seznámit s činností 
pyrotechniků.

předvedla ukázku zatčení 
zvlášť nebezpečných osob. 
Na plochu areálu se nejdří-
ve vřítil osobní automobil 
s několika ozbrojenými zlo-
činci, a hned vzápětí za ním 
vůz členů Vězeňské služby 
ČR. Po prudké přestřelce, 
při které nábojnice padaly 
na trávník Mrskošovny jed-
na za druhou, byli pachatelé 
trestného činu zlikvidováni 
a odvedeni do eskortního 
vozidla. Všichni aktéři ukáz-
ky si vysloužili od několika 
stovek přítomných diváků 
dlouhotrvající potlesk. 

„Vězeňská služba prá-

vě předvedla dynamickou 

ukázku operační skupiny, 

při které došlo k přepadení 

eskorty a následně k zadr-

žení pachatelů,“ řekl nám 
nadporučík Lukáš Králí-
ček, který pracuje na pozi-
ci zástupce výkonu trestu. 
„Ukazujeme činnost naší 

vězeňské služby a snažíme 

se prostřednictvím letáků 

a našich projektů získat 

nové uchazeče o zaměst-

nání u nás. Máme tady rov-

něž dnes ukázky výstroje 

a výzbroje vězeňské služ-

by. Zájemci mají možnost 

si prohlédnout i speciální 

obleky pro naši eskortní 

službu a pro zásahovou 

j e d n o t ku .  U ka z u j e m e 

i zbraně, které používáme 

při naší službě.“

Ve stánku Věznice Pří-
bram byly vystaveny drob-
né umělecké předměty, 
které vyrobili odsouzení. 
Mnohé z těchto předmětů, 
například šišku, na které 
byl umístěn žalud s očima 

Při Bezpečném dni přišlo na Mrskošovnu už dopoledne 
kolem třinácti set dětí

Výstraha meteorologů před silnými pátečními bouřemi (21. června) 
se v regionu vyplnila. Místy padaly kroupy velké jako holubí vejce, 
které doprovodil silný vítr a přívalový déšť. Foto: Jana Motrincová

REGION Teploty se zvyšují, 
školáci i učitelé už vyhlížejí 
letní prázdniny. Teď je ten 
správný čas podívat se, 
jaká je kvalita koupacích 
vod v regionu.
Kvalita vody se udává 
v pěti stupních. Přehradní 
nádrž Orlík hlásí prostřed-
ní stupeň, tedy zhoršenou 
kvalitu vody, na všech 
svých rekreačních mís-
tech: Radavě, Podskalí, 
Trhovkách,  Lavičkách 

i Popelíkách. Na Podska-
lí přitom 27. května byla 
voda dokonce ke koupání 
nevhodná. Mezi 3. a 17. 
červnem, kdy byla posled-
ní měření, se zhoršila voda 
také v rybníku Pilský u Jet-
řichovic. Důvodem je ná-
růst chlorofylu a sinic.

Za vodou vhodnou 
ke koupání lze aktuálně 
vyrazit do Županovic, 
na Živohošť i Novou Živo-
hošť a na další místa vodní 

nádrže Slapy. Nad kvalitou 
koupací vody by podle 
hygieniků měli přemýšlet 
zejména lidé, kteří mají 
alergii, zdravotní problé-
my nebo citlivou pokožku. 
V případě, že pro svůj vol-
nočasový nebo sportovní 
pobyt zvolí vodu se zhor-
šenou kvalitou, neměli by 
zapomínat po vykoupání 
na osprchování.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Orlík hlásí zhoršenou kvalitu vody

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Žáci 6. třídy 1. zá-
kladní školy vyšli 19. června 

na naučnou stezku, kterou si pro 
ně připravila učitelka Markéta 
Klokočková. Během dopoledne 
se seznámili s významnými osob-
nostmi a zajímavými místy kraje. 

Trasa vedla skrze celé Sedlča-
ny. Děti navštívily Městské muze-
um Sedlčany, kde prozkoumaly 
expozice věnované skladateli 
Josefu Sukovi a rybníkáři Jaku-
bu Krčínovi. Zaposlouchaly se 

do hudby Josefa Suka a zkusily 
si samy navrhnout památník pro 
tohoto skladatele. Badatelé se 
v muzeu seznámili s včelařstvím 
a osobností Antonína Lega, kte-
rému je věnována naučná stezka 
v Jesenici. Měli možnost pro-
hlédnout si včelařské nástroje 
a produkty, a ti nejodvážnější si 
vyzkoušeli včelařský oblek, ru-
kavice i masku. 

Naučná stezka pokračovala 
ve Sportovním areálu Luční. Zde 

byla připravena dvě stanoviště. 
První bylo věnováno rybářství a Ja-

kubu Krčínovi, 
druhé stanovi-
ště přibližovalo 
prostřednictvím 
au ten t i ckých 
fotografií život 
S idonie  Nád-
herné, poslední 
šlechtické ma-
jitelky zámku 
Vrchotovy Jano-
vice. 

N a  s t a n o -
višti u Lidové 
hvězdárny Jo-
sefa Sadila se 
d ě t e m  v ě n o -
val  Frant išek 
Lomoz, který 
velmi poutavě 
vyprávěl o his-
torii hvězdárny. 

Všichni si vyzkoušeli práci hvěz-
dáře – pozorování Slunce pomo-
cí dalekohledu bylo třešničkou 
na hvězdářském dortu.

Pak už kroky účastníků směřo-
valy k budově 1. základní školy. 
Zde na děti čekal úkol poslední. 
Křížovka jim připomněla další 
zajímavou osobnost Sedlčanska, 
Josefa Balabána. 

Každé stanoviště bylo oboha-

ceno o informační karty před-
stavující danou osobnost nebo 
místo. Všichni si tento den užili 
a odnesli si mnoho nových po-
znatků o svém regionu. Naučná 
stezka Od hvězd k hrdinům Sedl-
čanska přiblížila dětem historii 
Sedlčanska a rozšířila jim znalos-
ti o významných místech a osob-
nostech našeho kraje. Jako od-
měnu za účast obdrželi všichni 
zúčastnění žáci památeční me-
daili.          -km-

ZPRAVODAJSTVÍ

Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 773 770 753 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 773 770 753.                 82/24 

Pronajmu byt 1+1 v Sedlč., 41 m2, 4. 
patro, nájem 8 500 Kč + poplatky, elektři-
na na nájemníka. Tel.: 606 821 568.    83/24

Vyklízím RD – prodám starší nábytek, 

Strojírenská 859, Sedlčany    tel.: 739 026 969    sedlcany@nabytekkunc.cz

bytu dodá nový punc

Výprodej nábytku 
z EXPOZIC

Slevy až 50 %
www.nabytekkunc.cze-shop

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery 
    DRAŽICE, STIEBEL ELTRON
 kompletní sortiment 
    KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
    GRUNDFOS, SIGMA, 
    PUMPA, DAB
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
    OPOP, SLOKOV, ATMOS, PROTHERM,  
    KOVARSON, BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

UČITEL(KA) MATEMATIKY 
- požadované vzdělání: vysokoškolské

Požadujeme: plnou způsobilost k právním úkonům, odbornou 
i pedagogickou kvalifikaci, bezúhonnost, zdravotní způsobilost 

a schopnost práce s mládeží. Nástup od 1. 9. 2024

Životopis zasílejte do 2. 7. 2024 
na email: reditel@sousedlcany.cz

Střední odborné učiliště, Sedlčany
Petra Bezruče 364

vyhlašuje 
výběrové řízení na pozici

PLOŠNÁ INZERCE 
od 14 Kč vč. DPH/cm2   E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Naučná stezka Od hvězd 
k hrdinům Sedlčanska 
přinesla šesťákům mnoho 
nových poznatků

elektro zařízení, dlažbu, soklové kameny 
a další. Ceny dohodou. Tel.: 721 882 000. 84/24
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Jak husitský hejtman k bo-
hatství přišel? Z Táborska 
až k Sedlčanům a zase zpět? 

Musíme nejdříve zavítat 
na okraj Táborska, konkrét-
ně na Jistebnicko. Zde leží 
malá vesnička Padařov. Je 
známá především jako ro-
diště husitských hejtmanů 
Mikuláše z Padařova a Filipa 
z Padařova. Neví se jistě, zda 
byli bratři, ale příbuzní ano. 

Mikuláš 
z Padařova

Mikuláš z Padařova byl 
hejtmanem na Táboře. Při-
pomíná se roku 1425 jako 
oprávce míru mezi Pražany 
a ostatními kališníky, poté 
se stává hejtmanem na hra-
dě Ostromeči u soutoku 
potoka Mastníku s Vltavou 
na Sedlčansku. Dále Miku-
láš vstoupil do řad polních 
rot. Jako vladař Tábora se 
zúčastnil také sněmu po bi-
tvě u Lipan. 

Filip z Padařova
Dalším na řadě jakožto 

hejtman na hradě Ostro-
meči byl Filip z Padařova 
(snad bratr Mikuláše). 

Ostromeč
Jaký, že to byl vlastně 

Ostromeč hrad? Jde o zří-
ceniny dvoudílného hradu 
na dlouhé ostrožně vytvoře-
né údolím Vltavy a potokem 
Mastníkem, naproti Živohoš-
tě na Sedlčansku. S lokalitou 
bývá spojováno sídlo Hrá-
dek nebo Hradnice uváděné 
v predikátu Oldřicha z Rad-
nice v roce 1369. Na počát-
ku 15. století je jako majitel 
uváděn Bohuslav Břekovec 
z Ostromeče. Tento rod se 
ujal vlastnictví již zbořeného 
hradu znovu i za Jiřího z Po-
děbrad. Patřil mu třeba i Čer-
vený Hrádek u Sedlčan.

V roce 1419 se nedaleko 
odehrála jedna z prvních 
bitev husitských válek, ale 
hrad zde obnovili až tábori-
té pod vedením Jana Hvěz-
dy z Vícemilic v roce 1424. 
Z původního dřevěného 
se stal kamenný hrádek. 
O čtyři roky později byl 
hrad obležen a dobyt, ale 
vzápětí obnoven. K další-

mu obléhání došlo v roce 
1435 pod vedením Hynce 
Ptáčka z Pirkštejna. Posád-
ka, jíž velel hejtman Filip 
z Padařova, se v květnu 
vzdala a hrad byl zbořen 
a vypálen.

Původ hejtmanů 
Padařovských

Usuzuje se, že oba Pa-
dařovští byli bezpochyby 
selského původu. Tedy 
původně spíše chudí, zřej-
mě nevzdělaní příslušní-
ci nižšího stavu. Historik 
P. Čornej Filipa označuje 
jako „snobského zbohat-
líka“. J. Konáš o něm píše, 
„že zastával post jednoho ze 

stovek méně významných 

kališnických velitelů“. 

Čím nás tedy Filip z Pa-
dařova upoutal? Nechal si 
vyzdobit bibli (tzv. Pada-
řovská bible) ve stejné díl-
ně, jež zhotovovala dříve 
rukopisy pro krále Václava 
IV. Co ale vyráží dech je 
její cena. Padařovský za-
platil za práci celých 700 
kop grošů. O jak obrovskou 
sumu jde si uvědomíme 
teprve při jejím porovná-
ní s hodnotami v tehdejší 
době. Velký dům v centru 
Prahy se tenkrát dal poří-
dit za 150 až 200 kop. Tedy 
za cenu bible by si pořídil 
v hlavním městě království 
tři až čtyři výstavné domy. 
Historik umění, profesor A. 
Matějček, vyčíslil náklady 
na pořízení bible dokonce 
na částku 881 kop grošů.

Co je takzvaná Padařov-
ská či Padeřovská bible?

Bible Padařovská je čes-
kou rukopisnou biblí řadí-
cí se z hlediska překladu 
do tzv. 3. redakce, jejímž je 
nejstarším známým opisem. 
Na konci Nového zákona 
stojí: „Tato biblí skonána jest 

s pomocí Pána Boha k roz-

šíření jeho svatého zákona 

z rozkázanie a nákladem 

slovutného a opatrného 

muže pana Filipa z Padeřo-

va skrze rucě Jana z Prahy 

Aliapars řečeného léta ot na-

rozenie božieho tisíc čtyři sta 

třidcátého a pátého v úterý 

vigilie svatých Petra a Pavla, 

tj. 28. června 1435“. 

Co uvádí historik umění 
profesor Hlaváček? „Místem 

sepsání byl hrad Ostromeč. 

Bible je psána diakritickým 

rukopisem. Výzdobou se 

snaží vyrovnat předhusit-

ským rukopisům. Rukopis 

bible byl dost možná psán 

na tomto hradě v době jeho 

obléhání, kdy posádka trpě-

la hladem, aniž se to proje-

vilo v kvalitě práce, a aniž 

o tom byla učiněna jediná 

zmínka. Po vyjednaném vol-

ném odchodu posádky, tedy 

včetně hradního „skriptoria 

a malířské dílny“ na Tábor, 

se v tvorbě tohoto kodexu 

dále pokračovalo.“

J. Konáš píše, že „Ne-

chal si bibli vyzdobit Ja-

nem, řečeným Aliapars, 

pravděpodobně ve stejné 

dílně, která dříve zhotovila 

skvostné rukopisy pro krále 

Václava IV.“

Je tedy otázka, kde 
a jak se na bibli pracova-
lo. V úvahu přicházejí obě 
možnosti. Bible se dnes na-
chází v Rakouské národní 
knihovně ve Vídni.

Doba přála 
přesunům 
majetku?

Mýlil by se ten, kdo by si 
myslel, že Filip Padařovský 
utratil veškeré jmění pou-
ze za bibli. Je to jen vrchol 
ledovce. Nebyl jediný a ani 
zdaleka nejbohatší mezi hu-
sitskými veliteli. Uchvacová-
ní a hromadění cizího majet-
ku začalo v podstatě hned 
po vypuknutí revoluce.

Stejně se chovají nově 
zbohatlí prakticky po celé 
věky, jen sortiment se 
mění. Skvostná umělecká 
díla nebyla tím jediným, co 
se shromažďovalo. Namát-
kou to byl například draho-
cenný vyřezávaný nábytek 
ze severního Německa, 
sklo a zrcadla z Benátek, 
perské (tehdy nazývané tu-
recké) koberce, pomeranče 
a citrony z Kypru. A k tomu 
ušlechtilí arabští hřebci 
z uherských tržišť. Nashro-
mážděné peníze husitští ve-
litelé investovali do nemo-
vitostí. Nikoli ale v Táboře 
či jiném husitském městě, 

ale v Novém Městě praž-
ském, a především v Kutné 
Hoře. Historik J. Kejř o tom 
uvádí: „byly to ty nejdražší 

objekty a placeny byly ihned 

v hotovosti. Tedy ukládání 

peněz z válečné kořisti“. 

Je příznačné, že nově 
nabytý majetek vzniklý ple-
něním země se investoval 
dosti daleko od husitských 
center, kde by to na chu-
dý a ideám věřící lid jistě 
nepůsobilo dobře. Samo-
zřejmost, s níž většina hu-
sitských hejtmanů apliko-
vala artikul o chudé církvi 
ve svůj zištný prospěch, se 
vznáší nad celým hnutím 
jako temný stín.

Církev byla 
bohatá

A tak bychom mohli po-
kračovat, on ten boj za prav-
du Boží docela vynášel. 
Během těchto let došlo k nej-
větším přesunům majetku 
v našich dějinách. Původní 
ideály se ztrácely a nastu-
poval racionální pohled 
na věc, „urvi, co můžeš“. 
Kritika církevních zlořádů 
probíhala po celé Evropě, 
jen v Čechách se ale zvrhla 
do revoluce či chceme-li, ob-
čanské války. Během tohoto 
údobí se většina církevního 
majetku (celých 90 %) pře-
sunula k novým vlastníkům 
z řad podobojí i katolíků, bra-
li všichni. 

Samozřejmě, že kato-
lická církev té doby byla 
bohatá i v Čechách. Vždyť 
právě Otec vlasti, Karel IV., 
jí velmi přál. Její bohatství 
bylo trnem v oku všem 
ostatním, zvláště, když kri-
tika na hýřivý život kněží 
byla často oprávněná. Za-
pomnělo se ale na jedno, 
církev tehdy suplovala 
i funkci vzdělávací a sociál-
ní. Péče o chudé, nemocné, 
staré, školy při farách, to 
vše během válečných let 
vzalo za své. Není divu, že 
se na dobu císaře Karla IV. 
vzpomínalo jako na „staré 
zlaté časy“.

Bohužel církevní majetek 
nebyl tím jediným, co se 
v té době shromažďovalo. 
Okrádali se mnohdy obyčej-

ní lidé, měšťané a sedláci. 
A nejen okrádali, ale také 
vraždili, mučili, upalovali, 
ap. Polní roty ani nezastíra-
ly, že jde jen a jen o kořist. 
Vojsko se muselo živit, tak 
se bralo tímto způsobem. 
K tomu výkupné, zástavy… 

Situace se 
stupňovala 
až dospěla 
k osudové bitvě 
u Lipan v roce 
1434

Našeho známého hejt-
mana Filipa Padařovského 
zachránil jen fakt, že v té 
době právě pobýval na hra-
dě Ostromeči na Sedlčan-
sku. O rok později došlo 
k obléhání hradu pod vede-
ním Hynce Ptáčka z Pirkš-
tejna (ten také zajal Jana 
Roháče z Dubé). Posádka, 
jíž velel hejtman Filip z Pa-
dařova, se v květnu 1435 
vzdala a hrad byl zbořen 
a vypálen. Padařovský se 
následně přesunul do Tá-
bora, kde byl roku 1437 do-
ložen jako rychtář. V Tábo-
ře také vlastnil dům. Zemřel 
zřejmě před koncem roku 
1439, kdy byla jeho man-
želka v Táboře označena již 
jako vdova.

Co Mikuláš 
z Padařova?

Mikuláš z Padařova 
nahradil Šimona z Hroz-
nějovic a stal se po něm 
vladařem táborské obce. 
Po bitvě u Lipan v roce 1434 
měl rozhodnutí na všechny 
ožehavé otázky učinit praž-
ský sněm svolaný jen pár 
týdnů poté. Zde se nejvyšší 
představitelé obou polních 
vojsk, Jan Čapek ze Sán 
a Mikuláš z Padařova, jako 
táborský vladař, plně pod-
robili autoritě sněmu.

A na závěr?
Jak se říká, lidé jsou 

stále stejní, mění se jen 
kulisy. V tomto ohledu nás 
nemůže překvapit životní 
anabáze Filipa z Padařo-
va aneb Jak chudý sedlák 
k bohatství přišel… 

Miroslav Fiala

S T Ř Í P K Y  Z  M I N U L O S T I  ( 1 0 )

Padařovští hejtmani a hrad Ostromeč
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kapely, která v Petrovicích 
hrála poprvé. A zpíval opět 
celý areál. Alkehol hrál 

s chutí. S většinou skladeb 
Alkeholu se publikum v so-
botní podvečer velmi rádo 
ztotožnilo. 

A pak přišly netrpělivě 
očekávané Tři sestry. Ty 

se do Petrovic vrací pravi-
delně a rády. Lídr kapely 
Fanánek (František Mora-
vec) v týdnu oslavil šedesá-

tiny, stejně jako Ota Hereš 
z Alkeholu. Ani jednomu 
z pánů posluchači věk ne-
tipovali, plocha pódia byla 
při každém koncertu prostě 
jejich. 

Večer zakončila MZH. 
Skladby rockové až punk-
-rockové potěšily fanoušky, 
kterým se ještě nechtělo 
domů a potřebovali se po-
řádně vytančit nebo dotan-
čit. Ale i s tím bylo počítáno. 
Zkušené pořadatele z SK Pe-
trovice už nemůže, po letech 
pořádání nejprve rockových 
zábav a následně festivalu, 
nic překvapit. Vše běželo 
jako po drátkách. Cestu 
do Petrovic si našlo kolem 
tisícovky příznivců rockové 
hudby. 

Tím ale společenské dění, 
doprovázející nadcházející 
pouť tento víkend, nekončí. 
Fotbalisté připravují disko-
téku na hřišti s DJ Uzlem, 
kterou odstartuje koncert 
kapely Tortilla. Pozvali také 
harmonikáře. A samozřejmě 
budou i pouťové fotbalové 
turnaje.       Jana Motrincová

ZPRAVODAJSTVÍ

REGION V této rubrice přinášíme malý průřez 

tím, o čem jsme psali v Sedlčanském kraji před 

třiceti lety. Dnes vybíráme z pětadvacátého čís-

la roku 1994.

***
Sedlčany oslavily 700 let. Slavilo se tři dny, od pátku 

do neděle, počasí přálo a program oslav byl našlapaný. 
Jeho součástí bylo několik koncertů, tanečních zábav, 
výstav i sportovních utkání. Městské kino promítalo fi l-
my o Sedlčansku i fi lmy zde v kraji natočené. Nechyběl 
průvod městem, setkání rodáků, vystoupení kejklířů, 
středověký trh, pouťové atrakce a slavnostní ohňostroj. 

***
Tři přírůstky zaznamenalo sedlčanské náměstí T. G. 

Masaryka. Otevřelo se okénko BOBO kiosku rychlé-
ho občerstvení v horní části náměstí před nemocnicí. 
Pásku přestřihli v novém reprezentativním zastoupe-
ní České pojišťovny v „Rajlichově“ domě na spodním 
rohu náměstí pod radnicí a tamtéž, v bývalých skle-
pech, zahájila svůj provoz také vinárna U Patrona. 

***
Ve Vysokém Chlumci postupovalo stavební říze-

ní na vybudování čistírny odpadních vod jak pod 
Lobkowiczkým pivovarem, tak i v lokalitě Horních 
sádek, kde se však mělo jednat pouze o kořenovou 
čistírnu. „Na kanalizační sběrač zamýšlíme připojit 

rozsáhlé území Vysokého Chlumce. Rozpočet na tuto 

akci činí asi deset milionů korun. Pochopitelně pře-

sahuje možnosti obce, takže jsme zažádali o dotaci 

Ministerstvo životního prostředí,“ informoval starosta 
obce Miroslav Kotalík. 

***
Ve zcela nových uniformách jsme začali vídat členy 

obvodního oddělení Policie ČR v Sedlčanech. Módní 
kombinace šedé, černé a bleděmodré barvy nahradila 
dosavadní okoukanou zeleň. 

***
Rekordní počet diváků se přišel podívat na rozhodu-

jící boj hráčů Tatranu Sedlčany o postup do krajského 
přeboru. Domácí hráči se jim odměnili kvalitním výko-
nem a vysokým vítězstvím nad Aero Odolena Voda 7:1, 
které však v závěrečném účtování nebylo nic platné. 
Díky lepším výsledkům ve vzájemných zápasech totiž 
postoupil Sedlec-Prčice, překvapivě zvítězivší na hřišti 
dalšího kandidáta postupu Zátiší Rakovník. V průbě-
hu zápasu Tatranu panovala v hledišti i na hrací plo-
še výborná nálada, ale jen do okamžiku, než hlasatel 
oznámil poslední telefonickou informaci z Rakovníka: 
Sedlec vyhrál 2:0! Zoufalí hráči poděkovali divákům 
za celoroční přízeň, ale pak už jenom bezradně pole-
hávali po trávníku se slzami v očích. Jeden velký sen 
se rozplynul…               -mk-

Stalo se před 
30 lety (20)

Atmosféra festivalu byla skvělá, návštěvníci se dobře bavili.

WANTED
Hledáme mladé lidi, kteří mají vztah ke psaní 

a regionu. Naučíme vás základům žurnalistiky a budete 

publikovat v tištěném Sedlčanském kraji. Jde o externí 

spolupráci, kterou můžete dělat při své práci či studiu.

Tel.: 774 414 225Tel.: 774 414 225

Kvalitní rock přilákal do Petrovic 
kolem tisícovky lidí

P R O S E N I C K Á  L H O T A 
Ve dnech 4.–7. července 
se uskuteční dvaačtyři-
cátý ročník setkání obča-
nů Lhot z České a Lehot 
ze Slovenské republi-
ky. Místa konání akcí se 
od začátku osmdesátých 
let pravidelně střídají, 
a tentokrát sjezd bude 
hostit Starojická Lho-

ta v okrese Nový Jičín.
Lhota je nejčastějším 

názvem obcí u nás, a je-
jím nositelem je několik 
set menších či větších 
vesnic. Lhot a Lhotek je 
v České republice 349. 
Ze Sedlčanska se sjezdu 
Lhot již několikrát zúčast-
nila Prosenická Lhota, 
a proto jsme se zeptali 
starosty obce, jak na tyto 
srazy vzpomíná: „Zúčast-

nili jsme se jako obec dvou 

ročníků, a Bedřich Voříšek 

od nás jezdí na tyto akce 

pravidelně,“ odpověděl 
Petr Červenka. „Byli jsme 

před osmi lety v Kostelní 

Lhotě a potom ve Lhotě 

poblíž Temelína. Kulturní 

program na těchto akcích 

bývá velmi bohatý, a hod-

ně veliké to bylo hlavně 

v Kostelní Lhotě. Na setká-

ní Lhot tam přišlo kolem 

pěti tisíc lidí a věnovala 

se jim více než stovka po-

řadatelů, kteří se starali 

o zázemí. Letos už má vět-

šina z nás v termínu této 

akce dovolenou, ale Bed-

řich, který na setkání Lhot 

jezdí pravidelně, tam opět 

vyrazí.“

David Myslikovjan

Prosenická Lhota bude mít na česko-
slovenském setkání Lhot svého zástupce

MEZIHOŘÍ Třetí ročník po-
chodu kolem Mezihoří, 
pořádaný místním sborem 
dobrovolných hasičů a je-
jich přátel, přilákal v sobo-
tu 22. června přes sto chod-
ců a také početné množství 
psích tlapek, které byly 
na akci vítány. Start i cíl 
čtrnáctikilometrové trasy 
vedoucí krásnou krajinou 
byl v Mezihoří, kde čekalo 
příjemně unavené pochod-
níky občerstvení a country 
zábava.   Jana Motrincová

Kolem Mezihoří se vydalo přes sto turistů

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Příčovy – letní parket
28. 6. Kabát Revival Plzeň

letní taneční zábava s ka-

pelou Kabát Revival; 21:00

 Sedlčany – Pohoda club
28. 6. Oldies party

hraje DJ Sláva Bloch; 22:00

12. 7. Letní party

hraje DJ Basslicker z rádia 

Kiss; 22:00

 Petrovice – hřiště SK
29. 6. Diskotéka

tradiční pouťová diskotéka 

na fotbalovém hřišti

 Sedlec-Prčice – areál TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
29. 6. Taneční zábava

k poslechu a tanci hraje ka-

pela Kaktus Verde, následu-

je DJ Chipo, součástí Derby 

Sedlec vs. Prčice; 21:00

30. 6. Doubravanka

koncert dechové hudby s ka-

pelou Doubravanka; 14:00

 Nechvalice – hřiště
5. 7. Beerfest Nechvalice 

2024

3. ročník festivalu regio-

nálních pivovarů, zahraje 

Mr. Loco, ZakázanÝ ovoce, 

Čejka Band, Rock Wings 

a The Beautifuls; 14:00

 Jesenice – hřiště
12. 7. Parkán

letní rocková zábava s ka-

pelou Parkán; 21:00

 Kosova Hora – Sokolovna
19. 7. Kabát revival Plzeň

letní rocková zábava s ka-

pelou Kabát revival; 21:00

 Kosova Hora – park 
gen. Mareše
20. 7. Kosohorský bodlák

15. ročník, vystoupí Rumto-

rád, Jiří Šmidt, Kamilkadze, 

Fanda Tomášek, Vektory, 

Marion a další; 14:00

 Heřmaničky – letní parket
20. 7. Rotor Rock

letní rocková zábava s ka-

pelou Rotor Rock a Metre-

sa; 21:00

26. 7. Babouci

koncert dechové hudby 

s nejstarší jihočeskou de-

chovkou; 19:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – knihovna
Tušené netušené

výstava absolventů výtvar-

ného oboru ZUŠ Sedlčany; 

do 22. 6.

Sedlčanské střípky

výstava příběhů a ilustrací 

žáků 4. tříd sedlčanských 

ZŠ; do 31. 8.

Zmenšené sny

výstava Model klubu 

Sedlčany; vernisáž 27. 6. 

v 18:00, výstava do 4. 9.

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Textury času

výstava olejomaleb Seana 

McAloruma; do 30. 6.

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
Lesní svět

výstava kreseb Jiřího Nováka

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – MÚ
Tušené netušené

výstava absolventů výtvar-

ného oboru ZUŠ Sedlčany; 

do 26. 7.

 Kamýk nad Vltavou – 
budova OÚ
Tvoříme při hudbě

výstava obrazů; 29. 6.–28. 7.

 Petrovice – knihovna
Exkurze za obojživelníky

výstava o obojživelnících; 

do 31. 8.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Sedlčany – město výročí

730 let města Sedlčany, 155 

let SDH Sedlčany, 130 let 

železnice, 130 let muzea; 

do 15. 9.

 Votice – klášter
Historická rádia

výstava historických rádií 

ze sbírky Vlastivědného 

klubu Votice; do 31. 8.

Svět kostiček

putovní výstava 100 exponá-

tů ze stavebnice Lego; do 1. 9.

 DIVADLO

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
27. 6. Sirény na cestách

divadelní představení 

Sandy Pogodové, Lindy 

Finkové a Jitky Asterové, 

autogramiáda; 19:00

 Votice – rajský dvůr 
kláštera
7. 7. Pohádkové léto: Jak 

víla Modrovláska splnila 

tři přání

pohádkový příběh z lesní-

ho království uvádí Divadlo 

CZI; 18:00

14. 7. Pohádkové léto: 

Čert a Káča

klasickou pohádku uvádí 

Divadlo DAP; 18:00

21. 7. Pohádkové léto: 

O prasátku a myšce

vtipnou pohádku pro 

nejmenší uvádí Divadlo 

Dokola; 18:00

28. 7. Pohádkové léto: 

Kašpárek v dračí jeskyni

komorní loutkovou pohádku 

uvádí Divadlo Gustav; 18:00

 Heřmaničky – letní parket
10. 7. Na správné adrese

komedii uvádí ochotnický 

spolek Divadlo Votice; 

19:00

13. 7. Můj život je …báječ-

ný fi lm

talk show Tomáše Kubíka, 

host herec Pavel Nový, 

po talk show promítání 

fi lmu S tebou mě baví svět; 

18:00

28. 7. Letní revue

oblíbená travesti show 

Techtle Mechtle; 20:00

 KINO

 Votice
26. 6. Fantastická parta

animovaný fi lm pro děti; 17:00

27. 6. Strážci

americký horor; 20:00

 Sedlčany
28. 6. Láska na zakázku

česká komedie; 20:00

29. 6. Pan učitel vrací úder

francouzská komedie; 20:00

30. 6. Malý princ

známá pohádka v podání 

režiséra J. Marhoula a ZUŠ 

Sedlčany; 15:00

5. 7. Ve jménu cti

francouzské historické 

drama; 20:00

12. 7. Společně sami

české drama; 20:00

19. 7. Priscila

americké drama; 20:00

26. 7. Princezna na hrášku

česko-kanadská pohádka; 

18:00

 Sedlec-Prčice
28. 6. Bratři

české historické drama; 

20:00

5. 7. Kočka a pes: Šílené 

dobrodružství

francouzská dobrodružná 

rodinná komedie; 16:00, 

20:00

12. 7. Manželé Stodolovi

česko-slovenské drama; 20:00

19. 7. Sladký život

česká komedie; 20:00

26. 7. Její tělo

česko-slovenské drama; 20:00

 Vysoký Chlumec – fot-
balové hřiště
28. 6. Letní kino: Samotáři

česká komedie, drama; 19:30

 Heřmaničky – Háječek
28. 6. Letní kino: Jedeme 

na teambuilding

promítání české komedie; 

20:30

29. 6. Letní kino: Princez-

na na hrášku

promítání česko-kanadské 

pohádky; 20:30

5. 7. Letní kino: Prázdni-

ny s broučkem

promítání české rodinné 

komedie; 21:30

12. 7. Letní kino: Zápis-

ník alkoholičky

promítání nového českého 

dramatu s Terezou Ram-

bou; 21:30

13. 7. Letní kino: S tebou 

mě baví svět

promítání známé české 

komedie; 21:30

17. 7. Letní kino: Kung Fu 

Panda 4

promítání animované dob-

rodružné rodinné komedie; 

21:30

19. 7. Letní kino: Manželé 

Stodolovi

promítání česko-slovenského 

kriminálního drama; 21:30

27. 7. Letní kino: Noc 

na Karlštejně

promítání známé české 

muzikálové komedie; 21:30

 Třebnice – Ekofarma 
Svobodovi
29. 6. Letní kino: Promí-

taný titul je překvapení

vstup dobrovolný, po 21:00

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný
4. 7. Letní kino: Bratři/

Prázdniny s broučkem

promítání českého drama 

nebo rodinné komedie; 21:30

 Votice – klášter
4. 7. Letní kino: Prázdni-

ny s broučkem

promítání české rodinné 

komedie; 21:30

11. 7. Letní kino: Zápis-

ník alkoholičky

promítání nového českého 

dramatu s Terezou Ram-

bou; 21:30

18. 7. Letní kino: Gump – 

Jsme dvojka

promítání druhého dílu 

příběhu psa Gumpa; 21:15

25. 7. Letní kino: Aristo-

kratka ve varu

promítání nové české 

komedie; 21:15

 Dublovice – hřiště
6. 7. Letní kino

venkovní promítání

 SPORT

 Sedlčany – kotlina
29. 6. RAC Race/Autora-

llycross

13., 14. 7. ZSE Rallycross

Zóna střední Evropy v ra-

llycrossu

 Sedlčany – vlak. nádraží
29. 6. Do Pekla na Housku

turistický pochod, trasa ze 

Skramouše do Mšena asi 

17 km; 4:30

 Sedlec-Prčice – areál TJ 
Sokol
29. 6. Derby Sedlec vs. 

Prčice

24. ročník, tenis, fotbal, 

nohejbal, hasičská soutěž, 

pétanque, dámský trojboj, 

mariáš a řada dalších soutěží, 

večerní taneční zábava; 9:00

 Petrovice – hřiště
29. 6. Pouťový turnaj

fotbalový turnaj starší pří-

pravky SK Petrovice; 9:00

 Měšetice – náves
5. 7. Memoriál Karla 

Stibora

19. ročník turnaje v pé-

tanque; 12:00

 Vysoký Chlumec

Obchodní kancelář
Jindřiška Kolářová

poradenství 
v oblasti pojištění

Tel.: 776 850 100
Havlíčkova 705, Sedlčany

(ve zlatnictví u Pokorných)
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Podrobnosti k událostem najdete na redakčních strán-
kách www.sedlcansky-kraj.cz, o zveřejnění své akce 
můžete požádat mailem na: kalendar@sedlcansky-kraj.cz. 
Uveřejnění je zdarma.

Rubriku Kalendář připravuje Michaela Faktorová

6. 7. Prázdninový výšlap

 Jesenice – hřiště
6, 7. 7. Brdská liga

soutěž v požárním útoku

 Mokřice – hřiště
13. 7. Fotbalový turnaj

turnaj hráčů nad 35 let; 8:00

 Sedlčany, Dublovice, 
Líchovy, Prosenická Lhota
27. 7. Silmet Rally Příbram

43. ročník rally závodu

 Kosova Hora – park 
gen. Mareše
27. 7. Letní volejbalový 

turnaj

11. ročník; 8:00

 Sedlec-Prčice – hřiště 
Na Starce
27. 7. O pohár Českého 

Meránu

21. ročník turnaje dvojic 

v pétanque; 13:00

 Přestavlky – střelnice
28. 7. O pohár Českého 

Meránu

48. ročník střeleckého 

závodu jednotlivců a druž-

stev; 7:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
28., 29. 6., 5., 6., 12., 13., 

19., 20. 7. Pozorovací 

program

20:00–23:00

 Zvírotice – Restaurace 
a hotel Maják
29. 6. Degustační večer

rostlinná degustační večeře 

šéfkuchaře Zahyho, rezer-

vace nutná; 18:00

 Křepenice
30. 6. Pouť

 Petrovice
30. 6. Pouť

 Počepice – U Radešínka
5. 7. Perníkový workshop

tvoření perníkové chaloup-

ky s dětmi; 15:00

 Radíč
7. 7. Pouť

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
13. 7. Den řemesel

představení tradičních 

řemesel spojených s ven-

kovským hospodářstvím 

a lidovým stavitelstvím; 

10:00

 Petrovice – Obecní dům
20. 7. Sokolnictví – Mysli-

vecké troubení

akce o sokolnictví pro děti 

i dospělé, myslivce i veřej-

nost; 16:00

 Sedlčany – kotlina
21. 7. Všeobecná auto 

moto burza

7:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
27. 7. Farmářské a řeme-

slné trhy

živá hudba, doprovodný 

program; 8:00

 Osečany
28. 7. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci 

každý den; 9:00–18:00, 

v červenci do 19:00

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí; 10:00–18:00

 Přední Chlum
Rozhledna Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci 

každý den; 10:00–18:00, 

v červenci do 19:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích, v červenci kaž-

dý den; 10:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno o víkendech, 

v červenci úterý až neděle; 

10:00–18:00, v červenci 

10:00–17:00

PETROVICE  Petrovický 
starosta Pavel Kubíček 

pasoval v pátek dopole-
dne v obřadní místnosti 

na zámečku prvňáky na-
vštěvující ZŠ Petrovice 
na čtenáře. Pozorně na to 
dohlédla knihovnice Eva 
Ta laváňová s  pomocí 
třídních učitelek Svata-
vy Kutilové a Barbory 
Mošanské. 

Děti předvedly, co se 
za rok v první třídě nau-
čily a šlo jim to opravdu 
pěkně. Zatímco místosta-
rostka Vendula Vrzalová 
vystupovala jako skřítek 
z knížky, který se slav-
nostním aktem pomáhal, 
knihovnice Talaváňová 
a starosta Kubíček vy-
stoupili před děti jako 
královská rodina. Mladí 
čtenáři získali za svoji ši-
kovnost knížku Kouzelné 
brýle od spisovatelky Zu-
zany Pospíšilové s krás-
nými ilustracemi Ivety 
Autratové.      

Jana Motrincová

SEDLČANY Závěr školního 
roku patří na ZŠ Propoje-
ní tradiční Zahradní slav-
nosti, která se letos konala 
v úterý 18. června.

Kapela Kaktus Verde, 
jejíž členové se kdysi našli 
ve školním klubu této ško-
ly, hrála na slavnosti jak 
o život. Vonělo grilované 
maso, saláty zářily barva-
mi, chuťové buňky pro-

vokovaly také palačinky, 
belgické vafl e a lívanečky. 
Žáci na pódiu i pod ním 
zpívali a hráli. Ředitel školy 
J. Nádvorník s výchovným 
poradcem a oběma zástup-
kyněmi předávali poukáz-
ky na knihy nebo zmrzliny 
šikovným a chytrým stu-
dentům nebo šikovným 
a rychlým sportovcům. 
Vystoupení aerobiku bylo 

velmi dynamické. Ukáply 
slzičky při loučení s Han-
kou Suchou z klubového 
teepee, maminky pocucá-
valy míchané nápoje, táto-
vé se culili u piva. Návštěv-
níci se bavili, tančili. 

Velké nasazení učitelů 
i pana školníka připravilo 
všem zúčastněným báječ-
né odpoledne, provoněné 
létem.    -propoj-

Zahradní slavnost voněla létem

Kniha, kterou děti dostaly, vyšla v rámci projektu Už jsem čtenář – 
Knížka pro prvňáčka.

Prvňáci byli pasováni 
na čtenáře
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MLADÁ BOLESLAV Opět 
po roce ovládli muži z SDH 
Líchovy fi nále krajské sou-

těže dobrovolných a profe-
sionálních hasičů a stali se 
na atletickém stadionu Jana 
Železného v Mladé Bole-
slavi mistry Středočeského 
kraje v hasičském sportu. 
Tam odjížděli muži z Lí-
chov jako vítězové okresní 
soutěže, která se konala 
před dvěma týdny na fotba-

lovém stadionu v Březnici. 
Krajská soutěž odstar-

tovala v sobotu 15. června 

slavnostním nástupem. 
V první disciplíně, a to 
běhu na 100 metrů pře-
kážek, patřili muži z SDH 
Líchovy k favoritům. Papí-
rové předpoklady naplni-
li a disciplínu suverénně 
vyhráli – na 1. místě byl 
Zetek, na 3. Koňas. V první 
desítce z 96 závodníků bylo 

hned šest líchovských běž-
ců (Zetek, Koňas, M. Švec, 
Soukup, Rubeš, Chudárek).

Druhou disciplínou byla 
štafeta na 4x100 metrů. Zde 
měli obhájci titulu připrave-
na dvě kvarteta běžců. Prv-
ní kvarteto ve složení Zetek, 
Soukup, M. Švec a J. Švec 
zaběhlo druhý nejlepší 
čas. Výborně však zaběhla 
i „béčková“ štafeta ve slože-
ní Koňas, Chudárek, Rubeš 
a Šofka, která skončila třetí. 
Po sobotních disciplínách 
tak byli líchovští hasiči 
na prvním místě a čekalo se 
na třetí nedělní disciplínu – 
požární útok.

Útoky se běží na krajské 
soutěži na jednotnou maši-
nu FOX III s útokem na 10lit-
rové nástřikové terče. První 
pokus se Líchovským ne-
povedl a byli až na 6. místě. 
Opravný pokus ale byl ví-
tězný. Vítězství v této disci-
plíně znamenalo potvrzení 
sobotních úspěchů, suve-
rénní vítězství v celé sou-
těži a postup do republiko-
vého fi nále soutěže ve třetí 
dekádě srpna v Olomouci. 

František Čermák

BUDAPEŠŤ/SEDLČANY V polovině června 
se v Budapešti konal světový šampionát 
v disco tancích pod názvem WDA Dance 
World Championship, na němž měl svo-
je zastoupení i sedlčanský taneční klub 
Slimka, který je činný ve městě bezmála 
třináct let.

Jako divák se šampionátu zúčastnila 
zakladatelka a vedoucí TK Slimka Gabri-
ela Květová, která redakci informovala, 
že šestnáctiletá Aneta Jiráčková získala 
bronz v kategorii disco dance – solo – 
junior. „Aneta se na toto mistrovství no-

minovala z prvního místa šampionátu 

České republiky. V našem klubu tancuje 

od svých šesti let.“ 

Anetu v současné době trénuje Natálie 
Pelantová, která dříve tancovala pod ve-
dením Gabriely Květové a nyní připravuje 
další členky klubu. Aneta měla podporu 
na šampionátu nejenom ze strany Gabrie-
ly a Natálie, ale energii ke svému vystou-
pení čerpala rovněž od svojí maminky 
a také od jedné svojí kolegyně – tanečnice.

David Myslikovjan

KOSOVA HORA Přáním Mar-
tina Fialy, jednoho z pořa-
datelů extrémního závodu 
Mastník Race, bylo před 
několika lety dát dohro-
mady všechny kosohorské 
dobrovolné spolky. Pro-
to se v sobotu 22. června 
v Parku generála Mareše 
a jeho okolí konal pátý 
ročník této akce, a také 
tentokrát organizační tým 
ve spolupráci s obecním 
úřadem tvořili Mastňá-
ci společně s SK Kosova 
Hora, SDH, volejbalisty, 
skautským oddílem KOS 
a klubem seniorů.

A co mohli pořadatelé 
účastníkům tohoto obtíž-
ného závodu slíbit? Kromě 
medailí, určeným vítězům, 
vodu, bláto, překážky, 
a těch bylo bezmála třicet. 
Kromě běhu korytem poto-

ka a jeho okolím startující 
zdolávali vysoké překáž-
ky, házeli oštěpem, chodili 
na chůdách, přenášeli zá-
těž, podlézali sítě v potoce 
a nechybělo ani přeskako-
vání v pneumatikách. Celá 
trať měřila bezmála tři kilo-
metry. Do kategorie běžců, 
kteří museli splňovat vě-
kový limit nad patnáct let, 
se přihlásilo 74 sportovců. 
Dětská kategorie s krat-
ší trasou, kterou si vzali 
na starost skauti z Kosovy 
Hory, měla letos dokonce 
85 účastníků. 

„Letos jsme měli trochu 

obavy, jaké nám vyjde po-

časí, protože v noci na so-

botu vydatně zapršelo 

a zvedla se hladina poto-

ka,“ řekl nám po skončení 
závodu Martin Fiala. „Pro 

závodníky to znamenalo 

větší zátěž než jindy. Na-

konec se počasí umoudřilo 

a podmínky pro závodění 

byly dobré. Letos jsme vy-

hlásili nejstarší závodníky 

v kategorii mužů i žen. 

Domácí závodník Luboš 

Hrma absolvoval trať 

ve věku šedesáti a Zdenka 

Pavlíčková ve věku dvaa-

šedesáti let. Klobouk dolů 

před výkonem této účastni-

ce závodu.“

Na otázku, jak dlouho 
pořadatelé připravují svoje 
závody, Martin Fiala od-
pověděl, že vše začíná již 
v březnu a fi nálová přípra-
va, která zahrnuje hlavně 

stavbu překážek na trati, je 
zahájena čtrnáct dní před 
startem. Vítězem extrém-
ního závodu Mastník Race 
2024 se v kategorii mužů le-
tos stal Radek Musil z Ko-
sovy Hory, který vyhrál 
již potřetí. V kategorii žen 
vyhrála Kristýna Ježková 
z Jesenice. Pořadatelé i zá-
vodníci společně poseděli 
v místě konání akce až 
do nočních hodin, ale pro 
dobrovolné spolky z Ko-
sovy Hory tím závod ještě 
neskončil. Hned druhý den 
dopoledne se společně 
pustili do úklidu celé trati. 

David Myslikovjan

Zvýšená hladina potoka 
přinesla účastníkům 
extrémního závodu Mastník 
Race větší zátěž

Trať pro účastníky extrémního závodu skutečně nebyla jednoduchá.

Mistři Středočeského kraje v hasičském 
sportu jsou opět z Líchov

Aneta Jiráčková z TK Slimka 
vybojovala bronzovou medaili 
na mistrovství světa

Aneta Jiráčková získala na mistrovství cenný kov.
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Dnes se u nás v Kosovce uskuteční další roč-
ník Mastník Race. Říkám si, jak moc se asi 
závodníci těší. Jak mají v kalendáři červeně 
zakroužkované datum a odpočítávají dny. 
Jak jsou na sebe právem hrdí, když doběh-
nou a slibují si, že na příští ročník natrénují 
a dosáhnou ještě lepšího času. Takový závod 
se však nepřihodí sám od sebe. Stojí za ním 
parta lidí, která ho vymyslela, která každý rok 
na sebe vezme všechny starosti organizátorů 
a dopřeje všem skvělý zážitek.

Kosohorský bodlák je další tradiční akce. 
Když z parku zazní zkoušky zvuku první coun-
try kapely, je mi dobře na duši. Každý rok se 
sjede spousta lidí, dobrých muzikantů, a tohle 
dohromady je hudební zážitek i pro mě, byť 
country nemám na svém obvyklém playlis-
tu. Ale sem patří. Country je spojená se zemí, 
s venkovem, s lidmi, kteří se znají. Je to hudba 
příběhů a pohody. Aby měli všichni radost, 
někdo sám sobě předtím musí naložit starost.

Ale ať nezůstaneme jen u akcí, co se udějí 
jednou do roka. Kosohorští malí fotbalisté mají 
dvakrát týdně tréninky a v sezoně ještě zápas 
o víkendu. Nejde jen o to, aby děti měly fyzič-
ku. Toho lze dosáhnout i obíháním baráku. 
Fotbal dává dětem mnohem víc. Partu, která 
společně prožívá výhry i prohry. Zlepšuje tý-
movou spolupráci. Děti se v rámci hry učí spo-
lu komunikovat. Učí se chápat, co je jejich role 
v týmu, a že ovlivňuje všechny ostatní. Uvě-
domují si postupně, že dohromady dokážou 
víc než každý sám za sebe. Získávají zdravé 
sebevědomí, brání si svůj prostor, rozeznávají, 
co je sportovní boj, a co už je za hranou. Naučí 
se podat si ruku se soupeřem. To všechno zís-
kají do života díky tomu, že parta tatínků jim 
věnuje svůj čas. Ne týden, ne měsíc, ale roky.

Jak se říká, kdo chce zapálit ostatní, 
sám musí hořet. Bez takových hořáků mezi 
námi by mnohé nebylo. Snadno se může 
stát, že začneme výsledky jejich úsilí pova-
žovat za samozřejmost. Až budeme tleskat 
vítězům Mastník Race, kapelám na Bodlá-
ku nebo malým sportovcům, měli bychom 
část toho potlesku věnovat i těm, kteří to 
všechno pro nás odpracovali.

Bohumil Vohanka

Posledních asi deset let sílí 
můj dojem, že není normální, 
aby Strana zelených nebyla 
ve sněmovně, v Senátu, natož 
ve vládě. Mezi priority těchto 
institucí přece patří také sta-
rost o zdravou přírodu, ovzdu-
ší, vodu i půdu. Ale i snaha 
o návrat k normálnímu stavu, 
kdy byla voda v krajině zadr-
žována přírodními zásobníky. 
U nás tu roli musí přebírat 
zemědělství, ale víme, jak to 
chodilo za totality – maximál-
ní sklizeň na maximálních lá-
nech, bez mezí. A meliorace. 
Nemluvě o nadužívání chemie 
a vyčerpávání půdy.

Strana zelených je v České 
republice v průzkumech daleko 

pod 5% hranicí. Stále však patří 
do evropské organizace Europe-
an Green Party a má ve svém 
programu životní prostředí, envi-
ronmentalismus vcelku, je proti 
rasismu, za rovná práva postave-
ní žen atp. Je považována za stře-
dolevicovou stranu. 

N ě j a k á  t a ková  s t ra n a 
po krachu ČSSD ve sněmovně 
chybí jako normální opozič-
ní strana. I kdyby měla málo 
mandátů, určitě by se uplatnila 
v debatách pro veřejnost. Asi 
by obhajovala automobilismus 
s postupným omezováním 
spalovacích motorů (kde je 
nutnou podmínkou zdokona-
lování a zlevňování baterií). 
Už několikrát jsem slyšel, že: 

„Kdo do toho jednou sedne, nic 

jiného nechce.“ Ono to handr-
kování má trochu podobnost 
v historii a připomíná začátky 
parních lokomotiv. Při jejich 
zdokonalování a plánování 
rychlosti 50 km/h tvrdili od-
borníci, že takovou rychlost 
někteří nepřežijí…

Tak je tomu u nás se vším. 
Každá změna či pokrok se tvrdo-
šíjně brzdí. Přece to, co je teď, to 
je nejlepší. Předseda Strany zele-
ných po neúspěchu ve volbách 
do Europarlamentu hned od-
stoupil. Věřím, že se strana bude 
nyní více ozývat. Zejména mladí 
lidé by měli mít zájem o stále 
obyvatelnou planetu Zemi.

Vladimír Roškot

Při  poř izování  č lánků 

do našeho týdeníku zažije 

člověk mnoho zajímavého 

i neobvyklého, a já jsem si 

začátkem června vzpomněl 

na situaci, které se říká déja 

vu. Vyhledal jsem si toto 

úsloví, abych se dozvěděl, 

co znamená doslova, a pře-

četl si, že v psychologii se 

takto označuje jev, kdy má 

člověk z ničeho nic inten-

zivní pocit něčeho dříve 

prožitého, viděného nebo 

slyšeného. Přesně tuto situ-

aci jsem zažil na stadionu 

Taverny při pořizování re-

portáže na soutěži nejmen-

ších dobrovolných hasičů, 

z nichž některým byly i tři 

roky. Vzpomněl jsem si 

na vyprávění člověka, který 

zcela poprvé viděl napřímo 

fotbalové utkání, a popi-

soval je takto: „Na zelený 

trávník nastoupila zleva 

jedna jedenáctka hráčů, 

zprava druhá jedenáctka, 

a mezi nimi se pohyboval 

muž v černém, tedy rozhod-

čí. Tento člověk z mého po-

hledu vykonal zázrak. Po-

ložil míč do středu plochy, 

ukázal na něj svojí pravicí 

a foukl do píšťalky. A v tu 

chvíli začalo pršet.“

Očití svědci z Taveren 

z řad dětí, jejich rodičů, tre-

nérů i pořadatelů mi potvr-

dí, že v bleděmodrém se to 

samé stalo na sedlčanském 

lehkoatletickém stadionu. 

Také tam soutěž zahájil 

vedoucí okresní odborné 

rady hasičské mládeže Pa-

vel Hájek, popřál všem zú-

častněným hodně úspěchů 

a v závěru svého proslovu 

vyjádřil přání, aby soutěž 

nenarušil déšť. Několik 

vteřin po jeho posledních 

slovech se spustila průtrž 

mračen. A pak, že se situa-

ce neopakují. 

David Myslikovjan

F E J E T O N

Zažili jste už někdy déja vu?

S L O U P E K

Těm, kdo hoří

G L O S A

Strana zelených v české politice chybí

V Sedlčanském kraji č. 18 jsem 
si přečetl texty dvou odstou-
pivších sedlčanských radních 
– Karla Marka a Vladimíra Zá-
mostného (nyní vyšlo i v měst-
ském zpravodaji Radnice). Oba 
texty jsem si několikrát přečetl, 
abych viděl také něco, jak to 
bývá, mezi řádky. 

Zastupitel Marek odůvodně-
ní svého odstoupení vyjadřuje 
v bodech, jejichž smysl mi uni-
ká. První a třetí bod míří zřetel-
ně proti způsobu práce starosty. 
Že jednání rady města je řízeno, 
neřízeno chaoticky. A pak že sta-
rosta pracuje nedůsledně, takže 
při dostatku fi nancí stagnuje roz-
voj města. Ve druhém bodu je 
tvrzení, že se něco odložilo, čím 
je město ohroženo právně i eko-

nomicky. Z toho dohromady 
může také vyplývat, že měl sta-
rosta autoritativně rozhodovat, 
aby nebyl nějaký chaos. Anebo, 
že své výhrady k jednání oka-
mžitě ani zkušený radní Marek 
včas neventiloval. Nebo nepřed-
vedl, jak to chodívalo, na co je 
zvyklý. Marek byl v radě města 
15 let. A jestliže ve čtvrtém bodu 
mlží o jakési „šedé organizaci 
mimo MÚ“ fi nancované z roz-
počtu, to už zavání přímo něja-
kou nezákonností. Takže něco ví 
a jen odstoupí, aby s tím nebyl 
spojován? Jak tomu my, občané 
města, máme rozumět? Přiznám 
se, že jej tedy nechápu. Nebo 
raději nebudu psát, jak to já chá-
pu. Rozhodně by se k tomu měl 
vyjádřit starosta města Ivan Ja-

neček, aby nevznikaly zbytečné 
dohady.

Pohled bývalého radního Zá-
mostného chápu. Uvádí jasné 
argumenty, proč něčemu je tak, 
jak tomu je. A také o některých 
starých věcech, které se dříve 
mohly vyřešit. Mně je moc líto 
chátrání staré sokolovny, kam 
jsem chodíval cvičit odmalič-
ka dvakrát týdně získávat sílu, 
vytrvalost i obratnost. Zámost-
ný, zřejmě otráven chováním 
některých radních k starostovi 
na nesnesitelnou míru, bohu-
žel odstoupil. A drží nynějšímu 
starostovi palce, aby ten tlak 
radních za ODS ustál ve zdraví. 
To říká lékař, svědomitý praktik 
a charakterní člověk. 

Vladimír Roškot

N Á Z O R

Jak mají občané města rozumět mlžení 
o šedé organizaci mimo městský úřad?
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Poslední koncert Sepul-
tury. Facebook tentokrát 
po 450 omylech naservíro-
val inzerát, co mě zajímá. 
Tak další ostří hoši, co se 
rozhodli to zabalit a užívat 
si důchodu.

V roce 1996 jsem byl 
na jejich prvním vystou-
pení v Praze. A teď najed-
nou grande fi nale a šlus. 
Nějak rychle to utíká.

Ještě dvě hodiny mi 
tenkrát pískalo v uších. 
V rachotu bicích jsem roz-
poznal skladby, až když 
už skoro končily. Ale byl 
to můj první velký kon-
cert. Sportovní hala v Ho-
lešovicích připomínala 
lidské moře.

To jsem byl ještě mlád, 
plný nadějí a snů. Celý ži-
vot před sebou.

A dnes si čtu, že Se-
pultura pořádá rozlučko-
vou šňůru. Přepadá mě 
nostalgie. Podobná jako 
když mi facebook zobrazil 
upoutávku na závěrečné 
divadelní turné geniálního 
britského komika Johna 
Cleese s titulem „Posled-
ní šance mě vidět, než 
umřu“. Johne, Johne, až 
jednou nebudeš, tvůj ne-
korektní humor mi v této 
obludně hyperkorektní 
době bude moc chybět.

No nic, ještě bych 
chtěl jednou zajít na Iron 
Maiden a Metallicu. Víc 
už od života nečekám. 
Na Taylor Swift přepřáh-
nout nezvládnu, mé hu-
dební srdce nemá pro 
koho hořet. Zbývají mi jen 
archivní záběry na youtu-
be a pak besídky ve škol-
ce, až budu mít jednou 
vnoučata.

Někde jsem četl, že nej-
větší omyl mládí je domní-
vat se, že život je dlouhý. 
Že to není pravda si člo-
věk kolikrát uvědomí, až 
když je pozdě.

Bohumil Vohanka

Kdykoli jsem se od devadesátých let dozvídal 
o tom, že někde v České republice byl zavřen 
další důl či byla zavřena další huť, měl jsem 
za to, že se tak děje z jakési „dějinné nutnos-
ti“. Bylo mi sice na chvíli líto horníků a hutní-
ků, kteří tím krokem přišli o práci, ale zároveň 
jsem byl přesvědčený, že tyhle obory byly 
u nás za komunistického režimu nepřiměře-
ně předimenzované. A že je tedy přirozené 
a správné, když pomalu zanikají a když bu-
dou postupně nahrazovány odvětvími mo-
dernějšími a ekologicky příznivějšími.

V těch samých devadesátých letech jsem 
také přečetl knížku Satori v Paříži od beatnic-
kého autora Jacka Kerouaca. Že bych já své 
malé satori neboli prozření, i když poněkud 
jiného druhu než Kerouac, mohl jednou pro-
žít právě v Ostravě, mě v té době opravdu 
nenapadlo.

Ale nedávno jsem měl možnost vidět 
na vlastní oči areál bývalých Vítkovických 
železáren a slyšet vyprávění o konci ost-
ravských dolů od samotných horníků, kteří 
v nich překvalifi kovaní na průvodce prováze-
jí. A můj dosavadní úhel pohledu tahle zkuše-
nost úplně převrátila.

Jednak jsem si teprve tady uvědomil, že 
hutnictví a hornictví nelze spojovat jen s do-
bami komunistického budovatelství. Že cej-
ch odvětví hýčkaných komunisty a komuni-
sty zneužívaných k jejich politickým cílům 
na nich leží celkem neprávem. Protože obě 
činnosti měly na Ostravsku dlouhou tradici, 
která se ve větším rozsahu započala už na za-
čátku 19. století. 

Jednak jsem se při prohlídce areálu chtě 
nechtě musel obdivoval tomu, kolik lidského 
důvtipu, umu a úsilí bylo k vytvoření hutí 
v dodnes zachované podobě vynaloženo. 

A také jsem si při pobývání mezi obyvateli 
hornicko-hutnického města dokázal konkrét-
něji představit naštvanost a zoufalství, které 
tu muselo vyvolat rozhodnutí někdejší vlády 
Miloše Zemana nechat železárny bez varová-
ní a navzdory slibům ze dne na den padnout. 
Jasněji se mi osvětlila deziluze, kterou tehdej-
ší zaměstnanci a jejich rodiny zažili. Srozu-
mitelnější se mi stala nedůvěra ve vládnoucí 
establishment, která tu byla tehdy zaseta.

Tahle nedůvěra se doteď projevuje i ve vo-
lebních preferencích Ostravska. A ty zase 
nepřímo ovlivňují i můj život, i když ho žiju 
v dosti vzdálených středních Čechách. Dlou-
ho jsem nad těmi preferencemi nevěřícně 
pokyvoval hlavou. Už nad nimi hlavou ne-
kroutím. K prozření stačilo se několik dní 
po Ostravě pozorně rozhlížet. 

Tomáš Míka Klein

Bydlíme na kopci a občas nás 
trápí nedostatek vody. Pamatuju 
si dokonce, jak jsem na konci 80. 
let coby teenager tahal na vozí-
ku do strmého kopce z nejbližší 
studny dvě pětadvacetilitrové 
bandasky vzácné tekutiny, pro-
tože obecní studna na návsi vy-
schla. Tehdy šlo jen o prázdnino-
vý pobyt v domě po prababičce, 
který jsme s rodiči využívali jako 
rekreační chalupu.

O více než dvacet let pozdě-
ji, když jsme se domek s ženou 
rozhodli zrekonstruovat a nas-
těhovat se tam, nechali jsme si 
na dvoře vlastní studnu vyvrtat. 
Proutkař suverénně určil místo, 
na němž se pak pod vrtákem až 
do třiceti metrů jen prášilo z ro-
zemleté skály. Když se v hloubce 
okolo 35 m prášit přestalo, prohlá-
sili vrtaři, že to už je ono, sbalili 
se a odjeli. Jakmile jsme vrt na-
pojili na vodovod a začali v domě 
normálně žít (ještě sami dva bez 
dětí), ukázalo se, že v sušších ob-
dobích máme k dispozici na den 
maximálně kolem padesáti litrů. 
Prababičce by se to zdálo hodně, 

ale my úplně nejásali, když jsme 
splachovali záchod kbelíkem 
dešťovky, a i pračce pomáhali do-
léváním dešťové vody konví skrz 
přihrádky pro prací prášek. A co 
teprve v zimě, když venkovní ná-
drž zamrzla!

Nakonec jsme po několika le-
tech nechali o kousek dál vyvr-
tat studnu novou. Na mnohem 
lepším místě, dušoval se nový 
proutkař. Pravda je, že vody 
dávala přece jen víc – aby taky 
ne, když se vrtalo do téměř 
dvojnásobné hloubky… Pak už 
jsem na to šel jinak a dnes se tu 
dá jakžtakž civilizovaně bydlet 
i ve více lidech díky poněkud 
sofistikovanějšímu využívání 
srážek, než bylo nošení dešťo-
vé vody v konvích. Občas se 
někdo podivuje, proč prostě 
nevrtáme ještě hloub. Ale já 
mám z toho takový divný pocit; 
asi jako kdybych chtěl udržovat 
hladinu ve vaně (kterou nemá-
me) permanentně naplno puš-
těnými kohouty, místo abych 
prostě použil špunt.

Jan Žebrakovský

S L O U P E K

Sepultura

Z E  Z Á P I S N Í K U  ( 1 5 )

Satori v Ostravě

G L O S A

O vodě 
a pokroku

Šťastný návrat z prázdninových výprav, ať už cestujete kamkoliv.  Redakce
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